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သတင္းဓာတ္ပုံ

(၁.၄.၂၀၁၉) ရက္ေန႔က   ရွမ္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္၊  သံလြင္ခန္းမ၌ 
ရွမ္းျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္၊ ဥပေဒျပဳေရးဆိုင္ရာေကာ္မတီဥကၠ႒ 
ဦးစဝ္ေအာင္ျမတ္ႏွင့္ ေကာ္မတီအဖဲြ႕ဝင္မ်ား၊ သက္ဆိုုင္ရာဌာနမ်ား 
ေတြ႕ဆုုံ၍ အင္းေလးကန္ထိန္းသိမ္းကာကြယ္ေရးဥပေဒ (မူၾကမ္း) 
ႏွင့္ ရွမ္းျပည္နယ္သဘာဝေရထြက္ေတာ၊ ေရထိန္းေတာထိန္းသိမ္း 
ကာကြယ္ေရး ဥပေဒ(မူၾကမ္း)မ်ား ေဆြးေႏြးၾကစဥ္။ 

(သတင္းဓာတ္ပုုံ- Shan State Parliament) 

၂၀၁၉ ေဖေဖာ္ဝါရီ ၈ ရက္ေန႔တြင္ ေနာက္ 
ဆုံးေကာက္ခံရရွိထားသည့္ အခ်က္အလက္ 
မ်ားကိုအေျခခံၿပီး ဒုတိယအႀကိမ္ပဲခူးတိုင္း 
ေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ သက္တမ္းသုံးႏွစ္တာ 
ကာလ ေဆာင္႐ြက္ခ်က္မ်ားကုုိ  မဲဆႏၵရွင္ 
ျပည္သူမ်ား အလြယ္တကူအကဲျဖတ္ ေလ့လာ 
ႏိုင္ေစရန္ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ သုံးႏွစ္ 
ေဆာင္ရြက္ခ်က္မွတ္တမ္း (MP Performance 
Scorecard) ေရးသားျပဳစုလ်က္ရွိေၾကာင္း 
သိရသည္။ 

အဆိုပါ လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ 
ေဆာင္ရြက္ခ်က္မွတ္တမ္းတြင္ လႊတ္ေတာ္
ကိုယ္စားလွယ္တစ္ဦးခ်င္းစီ၏ လႊတ္ေတာ္ 
သံုးႏွစ္တာေဆာင္ရြက္ခ်က္မ်ားအနက္ ေအာက္ 
ပါအခ်က္အလက္မ်ား ထည့္သြင္းေဖာ္ျပမည္ 
ျဖစ္သည္။ 
 လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္၏ ကိုယ္ေရး 

အခ်က္အလက္
 ေရြးေကာက္ပြဲတြင္ ခိုင္လုံမဲရရွိမႈ အေျခ 

အေန

 လက္ရွိလႊတ္ေတာ္တာဝန္မ်ား
 လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္မ်ား အစည္း 

အေဝးတက္ေရာက္မႈ အေျခအေန 
(ပံုမွန္အစည္းအေဝး/ အေရးေပၚ-အထူး 
အစည္းအေဝး)

 ေကာ္မတီအစီရင္ခံစာ တင္သြင္းမႈ 
အေျခ အေန

 အဆိုတင္သြင္းမႈ၊ အဆိုဝင္ေရာက္ 
ေဆြးေႏြးမႈ

 ေမးခြန္းေမးျမန္းမႈအေျခအေန
 ေမးခြန္းမ်ားအေပၚ ကတိက၀တ္ျဖစ္မႈ 

အေျခအေန
 ေမးခြန္းမ်ား၏ ဝန္ႀကီးဌာနအလိုက္ 

ေမးျမန္းမႈ
 ေမးခြန္းမ်ားက႑အလိုက္ ေမးျမန္းမႈ 

(အရည္အေသြးျပနည္း)
ပဲခူးတုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ ကုိယ္စား 

လွယ္မ်ား၏ သုံးႏွစ္တာကာလ ေဆာင္ရြက္ 
မႈမွတ္တမ္း မဲဆႏၵရွင္ျပည္သူမ်ားထံ ျဖန႔္ခ်ိ 
ႏိုင္ေရးကို ေဆာင္ရြက္ေနၿပီျဖစ္ကာ ယခုု 

ထုုတ္ေဝမည့္  မွတ္တမ္းစာေစာင္တြင္ ကိုယ္ 
စားလွယ္တစ္ဦးခ်င္း ၾကယ္ပြင့္ျပ/
ၾကယ္ပြင့္မျပေမးခြန္းမ်ား ေမးျမန္းသည့္ 
အေရအတြက္၊ ေဒသဖြံ႕ၿဖိဳးေရးဆိုင္ရာက႑၊ 
အုပ္ခ်ဳပ္ေရး/ တရားစီရင္ေရးမ႑ိဳင္မ်ား  
အေပၚ  စိစစ္ထိန္းေက်ာင္းျခင္းက႑၊ တိုင္း
ရင္းသားအခြင့္အေရးဆိုင္ရာက႑၊ အမ်ဳိး 
သမီး/ကေလးသူငယ္ႏွင့္ မသန္စြမ္းအေရး 
ကိစၥမ်ားကို ခြဲျခားေလ့လာထားၿပီး ျမင္သာ 
ထင္သာရွိေစသည့္ အခ်က္အလက္ျပပုုံမ်ား 
ျဖင့္ ေဖာ္ျပထားသည္ကိုု https://theananda.
org တြင္ ဝင္ေရာက္ေလ့လာႏုုိင္သည္။

အဆုုိပါမွတ္တမ္းႏွင့္ အခ်က္အလက္ 
မ်ားကုုိ ပဲခူးတိုင္းေဒသႀကီးအေျချပဳ အရပ္ 
ဘက္အဖြဲ႕အစည္းတစ္ခုျဖစ္ေသာ သင့္ျမတ္ 
သူမ်ား၏ ၿငိမ္းခ်မ္းေရးလမ္းစဥ္အဖြ႕ဲခြ ဲ (Pace 
on Peaceful Pluralism) က ေရးသားျပဳစုု 
ျခင္းျဖစ္သည္။ 

   
(ကုုိးကား-https://theananda.org)

လႊတ္ေတာ္ႏွင့္  မဲဆႏၵရွင္မ်ားအၾကားက  ေပါင္းကူးတံတား
ပဲခူးတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ သုံးႏွစ္တာမွတ္တမ္း
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၃)၊ အမွတ္-၇၇

ဧၿပီ ၈၊ ၂၀၁၉  

ကခ်င္ျပည္နယ္ မံစီၿမိ႕ဳနယ္တြင္ ဟန္ထက္- 
မန္သဲရြာခ်င္းဆက္ တာ႐ိုး ေပအရွည္ ၁၂၀ 
ခန္႔ရိွသည့္ တာ႐ိုးေဘာင္ေပါက္ ပ်က္စီးမႈ 
ေၾကာင့္ လယ္ယာေျမမ်ား ေရနစ္ျမဳပ္ျခင္း၊ 
ေဒသခံမ်ား သြားလာရန္ ခက္ခဲေနေၾကာင္း 
မံစီၿမိဳ႕နယ္၊ မဲဆႏၵနယ္အမွတ္ (၁) မွ ျပည္ 
နယ္လႊတ္ေတာ္ ကိုယ္စားလွယ္ ဦးမင္းမင္း 
ထံမွ သိရသည္။

ထုိ႔ေၾကာင့္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ကုိယ္ 
စားလွယ္ ဦးမင္းမင္းမွ ေဒသခံမ်ားသြား 
လာမႈ လြယ္ကူေစရန္အတြက္ ေရလႊဲေပါက္ 
တံတားျပဳလုပ္ေပးရန္ ဒုတိယအႀကိမ္ေျမာက္ 
ကခ်င္ျပည္နယ္ လႊတ္ေတာ္အထူးအစည္း 
အေဝးတြင္ အဆုိတင္သြင္းခဲ့သည္။ 

''လႊတ္ေတာ္မွာလည္းတင္ခ့ဲတယ္။ လႊတ္ 
ေတာ္ျပီးသြားတဲ့အခ်ိန္မွာ အျပင္မွာ ဘ႑ာ 
စီိမံဝန္ႀကီး ႏႈတ္ကတိေပးသြားတာေတာ့ ရိွ 

တယ္။ သူ႔အေနနဲ႔ ၂၀၁၉- ၂၀၂၀ အျမန္ဆံုး 
လုပ္ေဆာင္ေပးႏုိင္ဖုိ႔ ဘတ္ဂ်တ္တင္ေပး 
သြားမယ္ဆုိၿပီး ေျပာခဲ့တယ္""ဟု ေျပာသည္။

လက္ရွိတြင္ ေဒသခံမ်ား ယာယီဝါးတံတား 
ကို အသံုးျပဳေနၿပီး ယာဥ္ႀကီးမ်ားသြားလာ 
ရန္ အဆင္မေျပေၾကာင္း သိရသည္။ အဆုိ 
ပါ ဟန္ထက္-မန္သဲရြာသည္ စုစုေပါင္း အိမ္ 
ေျခ ၇၀၀ ခန္႔ရိွၿပီး ေဒသခံအမ်ားစုသည္ 
လယ္ယာစိုက္ပ်ဳိးျခင္းျဖင့္ အသက္ေမြးဝမ္း 

ေက်ာင္းျပဳသူမ်ားျဖစ္ေၾကာင္း သိရသည္။
အဆုိပါ တာရိုးပ်က္စီးမႈေၾကာင့္ လက္ရိွ 

တြင္ ေဒသခံေတာင္သူ ၁၂ ဦးတုိ႔၏ လယ္ 
ေျမဧက ၁၂၀ ခန္႔ ပ်က္စီးဆံုး႐ႈံးသည့္အျပင္ 
ေက်ာင္းသူ/သား (၁၀၀)ေက်ာ္နွင့္ ေက်းလက္ 
ေန ျပည္သူမ်ား တစ္ရြာႏွင့္တစ္ရြာၾကား 
သြားလာရန္ အခက္ခဲျဖစ္ေနေၾကာင္း ၎ 
က ေျပာသည္။ 
(ကုုိးကား-http://burmese.kachinnews.com)

ေရလႊဲတံတားလုပ္ေပးရန္  မံစီလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္  ဒုတိယအၾကိမ္  ေတာင္းဆို

ဧၿပီ ၁၂၊၂၀၁၉  

ကယားျပည္နယ္၊ ႏြားလပိုးေက်းရြာအုပ္စု၊ ေျမနီကုန္းေက်းရြာ 
တြင္ ေနထိုင္သူျဖစ္ေသာ ေဒၚနန္းကြယ္ႏွင့္ ဦးျမတ္စိုးေအာင္တို႔ကို  
တပ္မေတာ္ (မူရင္းတြင္ စစ္တပ္ဟုုေဖာ္ျပ) ပိုင္နက္က်ဴးေက်ာ္မႈျဖင့္
တရားစြဲဆိုခံရသည့္ကိစၥ တရားမွ်တမႈရွိေစရန္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ 
တြင္လည္း အဆင့္ဆင့္ေျဖရွင္းေပးေနသည္ဟု ကယားျပည္နယ္ 
လႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ဦးလွေထြးက ေျပာသည္။ 

၂၀၁၉ ခုႏွစ္ ေဖေဖာ္၀ါရီလ ၂၁ ရက္တြင္ ျပည္နယ္အစိုးရ၊ ျပည္ 
နယ္လႊတ္ေတာ္၊ ျပည္နယ္တရားလႊတ္ေတာ္႐ံုးအသီးသီးကုိ မတရား 
သိမ္းဆည္းမႈျပဳလုပ္သည့္အေပၚ ပိုင္နက္က်ဴးေက်ာ္မႈျဖင့္ တရားစြဲ 
ခံရသည့္အေပၚ ျပန္လည္္စိစစ္ေပးပါရန္ ေျမနီကုန္းေက်းရြာ ေျမသိမ္း 
ဆည္းခံေတာင္သူမ်ားက တင္ျပခဲ့ၾကျခင္းျဖစ္သည္။

စစ္ေျမျပင္ အင္ဂ်င္နီယာတပ္ရင္း(ဟုိပုံးၿမိ ႕ဳ)မွ ဗုိလ္ႀကီးျပည့္ခင္သန္း 
က တရားလိုျပဳ၍ ပိုင္နက္က်ဴးလြန္မႈ ဥပေဒပုဒ္မ(၄၄၇) ျဖင့္ ေဒၚနန္း 
ကြယ္ႏွင့္ ဦးျမတ္စိုးေအာင္တို႔ကို ၂၀၁၈ခုႏွစ္၊ ေဖေဖာ္ဝါရီလ ၇ ရက္ 
ေန႔က အမႈဖြင့္တိုင္ၾကားခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

ေျမနီကုန္းေက်းရြာေတာင္သူ ေဒၚနန္းကြယ္ အသက္ (၇၄) ႏွစ္မွ 
မိမိ၏ဘိုးဘြားေျမေပၚတြင္ တစ္သက္လုံး လုပ္ကိုင္စားေသာက္လာခဲ့ 
ရာ ယခုလို တရားရင္ဆိုင္ေနရသည့္အတြက္ ေၾကာက္လန္႔မႈမ်ားျဖစ္ 
လာေစသည္ဟုု ဆုုိသည္။ 

တရားရင္ဆုိင္ေနရသည့္ ေဒၚနန္းကြယ္က ''ေအး အခက္အခဲေတာ့  
ရွိတယ္၊ သြားရလာရတာလည္း ခက္ခဲတယ္၊ ေနလည္းမေကာင္းဘူး၊ 
စစတုန္းကဆို စစ္သားကိုျမင္တာနဲ႔ တအားေၾကာက္တယ္၊ စိတ္ 
ဆင္းရဲတယ္။ ေနမေကာင္းရင္လည္း သြားေနရတယ္ေလး။ တအား 
စိတ္ဆင္းရဲတယ္။ ပင္ပန္းတယ္ေလ""ဟု ေျပာသည္။

ကယားျပည္နယ္၊ လိြဳင္ေကာ္ၿမိဳ႕၊ ႏြားလပိုးေက်းရြာအုပ္စု၊ ေျမနီ 
ကုန္းေက်းရြာအပါအ၀င္ အျခားေက်းရြာ (၁၁) ရြာရွိ လယ္ေျမႏွင့္ 
ေတာင္ယာေျမမ်ားအား(၁၉၉၁-၉၂) ခုႏွစ္မွစတင္၍ တပ္မေတာ္က 
သိမ္းဆည္းခဲ့သည္။

လိြဳ င္ေကာ္ၿမိ ႕ဳအ၀င္ ေျမနီကုန္းေက်းရြာ၏ လိြဳ င္ေကာ္-ေတာင္ႀကီး 
ျပည္ေထာင္စုကားလမ္းမႀကီး အေရွ႕ဘက္တြင္ အမွတ္ (၂၅၀) 
ေျခလ်င္တပ္ရင္းတည္ေဆာက္ရန္ (၇၈၇) ဧက၊ ၎တပ္ရင္းႏွင့္ 
ကပ္လ်က္ အမွတ္ (၃၅၆) အေျမႇာက္တပ္ရင္း တည္ေဆာက္ရန္ 
(၆.၂၆.၈၂) ဧကႏွင့္ ေျမနီကုန္းေက်းရြာေျမာက္ဘက္ မိုင္၀က္ခန္႔ 
အကြာ (လိြဳင္ေကာ္၊ ေတာင္ႀကီး ျပည္ေထာင္စုလမ္းမႀကီး) အေနာက္ 
ဘက္တြင္ အမွတ္(၂၆၁) ေျခလ်င္တပ္ရင္းတည္ေဆာက္ရန္ (၅၉၇) 
ဧကစုစုေပါင္း တပ္ရင္း( ၃) ရင္း တည္ေဆာက္ျခင္းအတြက္ လယ္ယာ 
ေျမ (၂၀၁၀.၈၂) ဧက သိမ္းဆည္း၍ တပ္တည္ေဆာက္ျခင္းမ်ား 
ျပဳလုပ္ခဲ့သည္ဟုလည္း သိရသည္။

(ကုုိးကား- ကႏၱာရဝတီတုုိင္း(မ္))

တပ္ပိုင္နက္က်ဴးေက်ာ္မႈျဖင့္   တရားစြဲခံရသည့္ေတာင္သူကိစၥ   ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္အဆင့္ဆင့္   ေဆာင္ရြက္ေနဟုဆို 
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၃)၊ အမွတ္-၇၇

ဧၿပီလ ၃ ရက္၊ ၂၀၁၉ 

ကရင္ျပည္နယ္၊ ဘားအံၿမိဳ႕နယ္ စံဖရီး 
ေက်းရြာအုပ္စုအတြင္း ေတာင္ကေလးတိုးခ်ဲ႕ 
ၿမိဳ႕ျပအိမ္ရာစီမံကိန္းတစ္ခု ေဖာ္ေဆာင္သြား 
ရန္ ဧၿပီလ ၃ ရက္တြင္ က်င္းပသည့္ ဒုတိယ 
အႀကိမ္ေျမာက္ ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္ ဒသမ 
ပံုမွန္အစည္းအေ၀း တတိယေန႔တြင္ 
အတည္ျပဳလိုက္ၿပီျဖစ္သည္။

ယင္းအဆုုိကုုိ ကရင္ ျပည္နယ္ စီမံကိန္း၊ 
ဘ႑ာေရးႏွင့္ စည္ပင္သာယာေရး၀န္ႀကီး 
ဦးသန္းႏိုင္မွ ဧၿပီလ ၁ ရက္ေန႔တြင္ စတင္ 
က်င္းပသည့္ ဒုတိယအႀကိမ္ေျမာက္ ျပည္ 
နယ္လႊတ္ေတာ္ ဒသမ ပံုမွန္အစည္းအေ၀း 
ပထမေန႔တြင္ အဆိုတင္သြင္းခဲ့ျခင္း ျဖစ္ 
သည္။ ဝန္ႀကီးဦးသန္းႏိုင္က ''ကြၽန္ေတာ္တို႔ 
အေနနဲ႔က ဒီေဒသခံျပည္သူေတြထဲက 
နစ္နာရတဲ့သူေတြအျပင္ တန္ ၄,၀၀၀၊ တန္ 
၉၀၀ (ဘိလပ္ေျမစက္႐ုံစီမံကိန္းေၾကာင့္) 
နစ္နာရတဲ့သူေတြအတြက္လည္း စဥ္းစားရ 
တယ္။ ၿပီးေတာ့ စက္မႈဇုန္ကလည္း အဲဒီမွာ 
ရွိတယ္။ အဲဒီက ရင္းႏွီးျမႇဳပ္ႏွံသူေတြ အလုပ္ 
သမားေတြေနထိုင္ဖို႔ ၿမိဳ႕ျပတစ္ခုျဖစ္ဖို႔လည္း 
အမ်ားႀကီးလိုပါတယ္။ ဒီက၀န္ထမ္းေတြ 
အတြက္ေရာ၊ ပင္စင္စား၀န္ထမ္းေတြအတြက္ 
ေရာ ႀကိဳစဥ္းစားၿပီးေတာ့ ၿမိဳ႕ျပစီမံကိန္း 
တစ္ခုကို ေဖာ္ေဆာင္ရင္ ဘားအံစည္ပင္ 
နယ္နိမိတ္က ဒီထက္မက ဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ 
လာမယ္။ အဲဒါေတြအတြက္ ရည္ရြယ္ၿပီး 
လုပ္ေဆာင္တာျဖစ္ပါတယ္""ဟု ေျပာသည္။

ေတာင္ကေလး တိုးခ်ဲ႕ၿမိဳ႕ျပအိမ္ရာစီမံ 
ကိန္း အေကာင္အထည္ေဖာ္မည့္ေျမ ၉၂၈.၉၃ 
ဧကကို ျပည္ထဲေရး၀န္ႀကီးဌာန အမိန္႔ 
ေၾကာ္ျငာစာအမွတ္ ၄၇၁/ ၂၀၁၈ ၊ ၂၀၁၈ 
ခုႏွစ္ ဧၿပီလ ၂၃ ရက္ေန႔တြင္ ႏိုင္ငံေတာ္ပိုင္ 
ေျမအျဖစ္ ျပန္လည္သတ္မွတ္လိုက္ၿပီး 
ေနာက္ တပ္မ (၂၂) ေျချမန္တပ္မဌာနခ်ဳပ္မွ 
ကရင္ျပည္နယ္အစိုးရအဖြဲ႕ထံ ျပန္လည္လႊဲ 
အပ္ခဲ့ရာ ကရင္ျပည္နယ္အစိုးရကိုယ္စား 
ဘားအံခ႐ိုင္အုပ္ခ်ဳပ္ေရးမႉး ဦးဆန္းေမာ္ထံ 
(၁၂.၆.၂၀၁၈) ရက္ေန႔တြင္ လႊဲေျပာင္းအပ္ႏွံ 
ေပးခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

အဆိုပါ ေတာင္ကေလးတိုးခ်ဲ႕ၿမိဳ႕ျပ 
အိမ္ရာစီမံကိန္းအတြက္ ကရင္ျပည္နယ္ 

အစိုးရမွ ၂၀၁၈ ခုႏွစ္၊ ႏို၀င္ဘာလ ၂၀ ရက္ 
ေန႔တြင္ ေတာင္ကေလးတိုးခ်ဲ႕ၿမိဳ႕ျပအိမ္ရာ 
စီမံကိန္းတုိးခ်ဲ႕ေရးေကာ္မတီဖြဲ႔စည္းကာ ယင္း 
ေကာ္မတီဦးေဆာင္မႈျဖင့္ စံဖရီးေက်းရြာ 
အုပ္စုအတြင္းရွိ တပ္မေတာ္မွ စြန္႔လႊတ္ေျမ 
၉၂၈ . ၉၃ ဧကေပၚတြင္ အေကာင္အထည္ 
ေဖာ္ေဆာင္ရြက္သြားမည္ ျဖစ္သည္။

ယင္းစီမံကိန္းတြင္ တန္ဖိုးသင့္အိမ္ရာ 
စီမံကိန္းမ်ားလည္း ပါ၀င္မည္ျဖစ္ၿပီး အဆိုပါ 
စီမံကိန္း ေျမဧကမ်ားထဲမွ ေျမဧက ၁၀၀ 
ေပၚတြင္ SMH ကုမၸဏီမွလည္းေကာင္း၊ ေျမ 
ဧက ၂၀ ေပၚတြင္ Golden ZENITH Con-
struction ကုမၸဏီမွ ၄ ခန္းတြဲ ၅ ထပ္ 
အေဆာက္အအုံ တန္းဖိုးသင့္အိမ္ရာမ်ား 
အတြက္ တ႐ုတ္ႏိုင္ငံမွကုမၸဏီတိုု႔ ပူးေပါင္း 
ၿပီး ျပည္နယ္အစိုးရႏွင့္ အက်ဳိးတူေဆာင္ 
ရြက္ သြားမည္လည္း ျဖစ္သည္။

ကရင္အမ်ဳိးသားအစည္းအ႐ံုး (KNU) မွ 
လည္း ယခုအေကာင္အထည္ေဖာ္ ေဆာင္ 
ရြက္မည့္ တိုးခ်ဲ႕အိမ္ရာစီမံကိန္းေပၚတြင္ 
ၿပီးခ့ဲသည့္ ၂၀၁၇ ခုႏွစ္က ေဒသခံမ်ားအတြက္ 
ေပ ၆၀x၁၂၀ အက်ယ္ရွိ ေျမေနရာမ်ားကို 
မိသားစုတစ္စုလွ်င္ တစ္ကြက္ႏႈန္းျဖင့္ ခ်ထား 
ေပးမႈမ်ားလည္းရွိခဲ့ရာ ယင္းေျမကိစၥႏွင့္ပတ္ 
သက္ၿပီး KNU ႏွင့္ ျပည္နယ္ အစိုးရတို႔ 
အျပန္အလွန္အျငင္းပြားမႈမ်ား ရွိခဲ့သလို 
ေျမကြက္ရယူပိုင္ဆိုင္ထားသည့္ ေဒသခံမ်ား 
အေနျဖင့္ စိုးရိမ္ပူပန္မႈမ်ားလည္း ျဖစ္ေပၚ ခဲ့ 
သည္။

အဆိုပါကိစၥမ်ားအေပၚ ဘားအံခ႐ိုင္အုပ္ 
ခ်ဳပ္ေရးမႉး ဦးဆန္းေမာ္က ''အဲဒီအတြက္ 
နစ္နာမႈအေပၚမူတည္ၿပီး ကြၽန္ေတာ္တို႔က 
၆၀/၈၀၊ ၄၀/၆၀ အကြက္ေတြထဲကေနၿပီး 
မရမရွိ ျပန္လည္အစားထိုးေပးအပ္သြားမွာ 
ျဖစ္ပါ တယ္""ဟု ေျပာသည္။

ကရင္ျပည္နယ္ အစိုးရအာဏာပိုင္မ်ား 
မွလည္း ေဒသခံမ်ား၀ယ္ယူထားသည့္ အဆို 
ပါ ေျမဧရိယာေပၚတြင္ ေဆာက္လုပ္ထား 
ေသာ အေဆာက္အအုံမ်ားႏွင့္ ၿခံစည္း႐ိုးမ်ား 
ကို အင္အားသံုးရွင္းလင္းမႈမ်ား ရွိခဲ့သည့္ 
အတြက္ ေျမကြက္ပိုင္ရွင္မ်ားမွ မေက်နပ္မႈ 
မ်ား ျဖစ္ေပၚခဲ့သလို ယခုစီမံကိန္းႏွင့္ပတ္ 
သက္ၿပီး ျပည္နယ္အစိုးရအေနျဖင့္ မိမိတို႔ 
အား ပြင့္လင္းျမင္သာစြာ ခ်ျပျခင္းမရွိ 
ေၾကာင္းလည္း ေထာက္ျပေ၀ဖန္မႈမ်ားလည္း 
ရွိေနသည္။

ေတာင္ကေလး တိုးခ်ဲ႕ၿမိဳ႕ျပအိမ္ရာ စီမံ 
ကိန္း အေကာင္အထည္ေဖာ္ႏိုင္ရန္အတြက္ 
ကရင္ျပည္နယ္အစိုးရမွ ျပည္ေထာင္စု 
အစိုးရအဖြဲ႐ံုးသို႔တင္ျပၿပီး ကရင္ျပည္နယ္
အစိုးရအဖြဲ႕အစီအစဥ္ျဖင့္ စီမံကိန္းေဆာင္ 
ရြက္ခြင့္ျပဳခဲ့ၿပီးေနာက္ ႏိုင္ငံေတာ္သမၼတ႐ံုး 
မွ ၂၀၁၈ ခုႏွစ္၊ ေအာက္တိုဘာလ ၃၀ ရက္ 
ေန႔ ရက္စြဲပါ စာအမွတ္ ၅၁၁(၅၈၂)/၁၂/
အရ သမၼတ႐ံုးမွ မူအားျဖင့္ သေဘာတူညီ 
ေၾကာင္း ခြင့္ျပဳခ်က္ရထားၿပီးျဖစ္သည္ဟု 
သိရသည္။
(ကုုိးကား- http://kicnews.org)

ေတာင္ကေလး  တိုးခ်ဲ ႕ ၿမိဳ ႕ ျပစီမံကိန္းကို  ကရင္ျပည္နယ္လႊတ္ေတာ္တြင္  အတည္ျပဳ
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